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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliştii îl acuză pe Toader că ameninţă cu publicarea salariilor pe care tot el le-a secretizat 
Sindicaliştii din penitenciare susţin că ministrul Tudorel Toader, care a anunţat că va face publice drepturile 
salariale şi toate celelalte drepturi băneşti de care beneficiază funcţionarii publici cu statut special din ANP, a 
semnat Hotărârea de Guvern prin care acestea au fost secretizate. 
"Pe fondul protestelor anunţate de sindicatele din penitenciare şi poliţie împreună cu pensionarii militari, Tudorel 
Toader, încă ministru al Justiţiei, ameninţă că va face publice drepturile salariale, precum si toate celelalte drepturi 
banesti, de care beneficiaza functionarii publici cu statut special din ANP! Îl informăm pe această cale că salariile 
cu pricina nici n-ar trebui să fie secrete fiind plătite din bani publici, chiar dacă sub semnătura domniei sale s-a 
secretizat nu de mult Hotărârea de Guvern care stabileşte coeficienţi de salarizare pentru fiecare funcţie în parte", 
arată Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP), într-un comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Sindicaliştii îi reproşează ministrului Justiţiei că încă nu a rezolvat problema plăţii celor peste un milion de ore 
suplimentare nerecuperate şi neplătite personalului din penitenciare şi anunţă că vor continua acţiunile de 
protest. 
"În cazul în care nu e clar pentru domnul ministru şi asta i-a pricinuit supărarea, nu cerem creşteri salariale. Cerem 
doar să se aplice legea cadru a salarizării unitare aşa cum a fost votată de Parlament, fără discriminări. Mai cerem 
condiţii de lucru mai bune, în mandatul domniei sale sumele alocate în acest sens fiind de 3 ori mai mici. E simplu. 
Vom continua, deci, acţiunile de protest oricât de jenante vor fi încercările ministrului Toader de a răspunde 
solicitărilor legitime ale angajaţilor din penitenciare referitor la îmbunătăţirea condiţiilor de lucru, o salarizare 
echitabilă şi eliminarea discriminării pensionarilor militari. (...) Surprinzătoare, deci, insistenţa celui prins de foarte 
multe ori în flagrantă dezinformare mai ales că acesta încasează din diverse sinecuri peste 57.000 de lei lunar. Dar, 
într-un context în care condamnaţi penal conduc ţara şi construiesc bugete, nimic nu mai miră. Nici măcar 
transformarea unui profesor într-un soldat de partid", potrivit sursei citate. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, pe Facebook, că în cursul zilei de marţi va face publice drepturile 
salariale, precum şi toate celelalte drepturi bănesti, de care beneficiază funcţionarii publici cu statut special din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor (ANP). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bugetul pe 2019, o nouă amânare. Proiectul va fi rediscutat în coaliție 
Guvernul va vota bugetul în ședința de vineri. Până atunci, va fi modificat din nou. 
Aceasta, în condițiile în care bugetul este criticat atât de primari, cât și de UDMR. 
Mai mult, președintele PSD, Liviu Dragnea, spunea aseară că trebuie luați bani de la serviciile de informații și dați 
mai mulți bani la sănătate. 
„Vreau ca o sumă rezonabilă, dar importantă, din bugetul unor servicii secrete să fie mutată la Sănătate pentru 
niște programe care sunt vitale pentru România, în special pentru copiii, pentru milioanele de copii din 
România. Un program de alocare gratuită de vitamina D, care este o vitamină extrem de importantă pentruom, 
poate fi considerat tot program de sigurnță națională. Avizul de la CSAT nu s-a dat decât pe anumite sume. Eu i-
am rugat să studieze posibilitatea ca în Guvernsă poată modifica aceste sume, dacă nu, va fi amendament 
în Parlament. Asta este explicaţia”, a spus președintele PSD, Liviu Dragnea. 
Vitamina D este însă deja gratuită pentru copiii din România, iar bolnavii de diabet beneficiază, la rândul lor, de 
unele programe în care tratamentul este gratuit sau parțial compensat. 
„Sunt 15 ani de când bugetele serviciilor cresc, cresc, cresc și ne întrebăm dacă aceste creșteri sunt 
justificate și trebuie să primim niște justificări. Nu se poate folosi aici elementul secretului de serviciu, pentru că 
sunt comisii de specialitate. Dacă aceste creșteri sunt justificate ele trebuie acordate, dar dacă e vorba de o 
creștere ca să meargă pe activități care nu sunt necesare, poate putem să avem grijă ca banii să se cheltuie cu mai 
chibzuință”, a spus președintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Liderii coaliţiei, întâlnire cu Viorica Dăncilă şi Eugen Teodorovici pe BUGET. Discuţiile de la Parlament s-au 
încheiat după aproape cinci ore 
Şedinţa liderilor coaliţiei PSD-ALDE care a avut loc luni, în biroul lui Liviu Dragnea de la Camera Deputaţilor, la care 
au participat Viorica Dăncilă, Eugen Teodorovici, Marius Budăi, Călin Popescu Tăriceanu şi Daniel Chiţoiu s-a 
încheiat luni seară, după discuţii de aproape patru ore. 
La finalul întâlnirii niciunul dintre aceştia nu a făcut declaraţii de presă. 
Viorica Dăncilă şi Eugen Teodorovici au discutat, luni după-amiază, peste patru ore, cu Liviu Dragnea în biroul 
acestuia de la Camera Deputaţilor, în contextul în care ministrul Finanţelor a anunţat că marţi, bugetul pentru 
2019 va fi adoptat într-o şedinţă de marţi a Guvernului. 
Pe parcursul întrevederii, la întâlnire au participat şi liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu şi secretarul general al 
ALDE Daniel Chiţoiu. 
Liviu Dragnea a spus, duminică seară, după discuţiile despre buget în Comitetul Executiv al PSD, că intenţionează 
ca o sumă importantă din fondurile serviciilor secrete să ajungă la Sănătate, pentru programele destinate copiilor, 
precum alocarea de vitamina D sau schemele pentru diabetici. 
Guvernul ar putea amâna şedinţa de marţi, în care ar trebui adoptat bugetul, pentru ziua de vineri, au spus surse 
politice, pentru MEDIAFAX. 
Primarii municipiilor din ţară s-au declarat nemulţumiţi de alocarea bugetară. Edilii, reuniţi în Asociaţia 
Municipiilor din România (AMR), condusă de Robert Negoiţă, edilul Sectorului 3, au discutat cu premierul Viorica 
Dăncilă la Palatul Victoria, înaintea şedinţei de Guvern de miercurea trecută. 
Primarii au cerut ministrului Finanţelor Eugen Teodorovici alocarea unui procent de 30% din bugetul naţional 
către administraţia locală, în condiţiile în care în prezent susţin că primesc mai puţin de 20%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vâlcov, interviu pentru Bloomberg: Sper să putem schimba radical modul în care este calculat ROBOR/ 
Reacţia BNR: Afirmaţia este extrem de confuză 
Darius Vâlcov, consilierul pe probleme economice al premierului Viorica Dăncilă, susţine, într-un interviu pentru 
Bloomberg, publicat luni, că speră ca formula de calcul a ROBOR să fie modificată sau ca acest indice să dispară. 
Purtătorul de cuvânt al BNR, Dan Suciu, spune că afirmaţia consilierului este „extrem de confuză”: „Nu ştiu în 
numele cui vorbeşte domnul Vlâcov.” 
Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al Băncii Naţionale a României (BNR), a afirmat, luni, că declaraţiile lui Darius 
Vâlcov, consilierul premierului pe economie, despre ROBOR sunt confuze şi denotă neclarităţi. 
„Nu ştiu în numele cui vorbeşte domnul Vlâcov, dar afirmaţia este extrem de confuză şi denotă mari neclarităţi în 
ceea ce priveşte piaţă interbancară. BNR va discuta cu Ministerul de Finanţe, în regim instituţional, toate 
chestiunile care implică OUG nr. 114/2018”, a spus Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al BNR, contactat de 
Mediafax, referitor la declaraţiile lui Darius Vâlcov pentru Bloomberg. 
Formula de calcul pentru toţi indicii ROBOR trebuie să fie modificată sau aceştia trebuie să dispară, a declarat 
Darius Vâlcov, luni, într-un interviu pentru Bloomberg. Această schimbare va pune capăt unei situaţii în care 
băncile se împrumută între ele la costuri nejustificat de mici. 
„Sper să obţinem o schimbare radicală a modului în care este calculat ROBOR sau chiar să îl vedem dispărut”, a 
spus Vâlcov, într-un interviu telefonic, acordat luni. „Se va lua o decizie împreună cu Banca centrală, care poate 
modifica regulile interne ale pieţei interbancare fără a solicita aprobarea parlamentară”. 
Această declaraţie arată o schimbare în relaţia dintre Banca Naţională a României (BNR) şi Guvern, faţă de situaţia 
din ultimele şase săptămâni, când cele două instituţii s-au războit tocmai din acest motiv: ROBOR, în funcţie de 
care a fost stabilită taxa pe activele financiare ale băncilor. 
Taxa pe activele financiare ale băncilor, care a fost introdusă de la începul acestui an, variază între 0,1% şi 0,5%, 
urcând la fiecare 0,5 puncte procentuale ale indicelui ROBOR mediu trimestrial peste 2%. ROBOR reprezintă rata 
medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei, fiind calculat de Reuters şi afişat de BNR. 
De asemenea, Vâlcov a sugerat, pentru Bloomberg, că Banca centrală poate colabora împreună cu băncile şi 
Guvernul pentru a împinge indicele ROBOR la sub 2%, un nivel sub care impozitul este 0% (zero). 
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Consilierul premierului a susţinut că prin noua taxă Guvernul doreşte să scadă din costurile de împrumut ale 
populaţiei, nu să o încaseze de la bănci, iar veniturile statului în ianuarie sunt peste estimările analiştilor. 
„Nu ne interesează nivelul taxei sau venituri suplimentare. Vrem ca toate costurile de împrumut pentru populaţie 
să fie apropiate de cele ale altor europeni, să fie înjumătăţite faţă de nivelurile actuale”, a mai spus Vâlcov. 
Vâlcov a mai arătat, în interviul pentru Bloomberg, şi altă schimbare în ceea ce priveşte relaţia cu BNR - nu a mai 
acuzat instituţia că încearcă devalorizarea leului. Spre deosebire de discursul din ultimele săptămâni, el a spus, de 
această dată, că BNR încearcă să protejeze moneda de efectele negative. 
Cursul de schimb leu/euro a înregistrat o perioadă de creştere, în a doua jumătate a lunii ianuarie. A punctat mai 
multe maxime istorice, până la vârful de 4,7648 lei, din data de 25 ianuarie, punct de unde a început o perioadă 
de stabilizare în jurul nivelului de 4,75 lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Euro bate record după record: BNR anunță o nouă creștere 
Banca Naţională a României (BNR) a anunţat, luni, un curs de referinţă de 4,7546 lei, o creştere de 0,06% faţă de 
nivelul atins vineri. 
În luna ianuarie, euro a atins de 11 ori noi niveluri record în raport cu leul şi a tins un nivel maxim de 4,7648 lei. 
Vineri, euro a urcat la 4,7517 lei. 
Luni, euro a crescut la 4,7546 lei. 
Dolarul american, cotat indirect în piaţa românească prin raportare la paritatea euro/dolar, a crescut de la 4,1433 
lei la 4,1532 lei. 
Cursul francului elveţian a scăzut de la 4,1749 lei la 4,1636 lei. 
Lira sterlină a crescut de la 5,4101 lei la 5,4208 lei. 
Preţul gramului de aur a scăzut de la 176,0086 lei la 175,0513 lei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Eugen Teodorovici, CONVOCAT la Parlament - 'Ordonanța lăcomiei', tema discuțiilor 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanțelor, va fi chemat in parlament de USR pentru explicarii pe tema ordonanței 
lăcomiei și privind revoluția fiscală, a anuntat deputatul Cristina Prună. 
"Prima iniţiativă a grupului USR de la Camera Deputaţilor va fi chemarea ministrului Finanţelor, Eugen 
Teodorovici, în Parlamentul României pentru a discuta pe de o parte despre OUG 114, aşa numita 'ordonanţă a 
lăcomiei', care a creat haos pentru mediul de afaceri. Am văzut foarte bine că a avut efecte şi asupra cursului 
euro, pe care îl vedem crescând în ultimele zile. (...) Prezenţa domnului Teodorovici este necesară la început de 
sesiune, iar USR va milita pentru abrogarea OUG 114, care a creat haos pentru mediul de afaceri. O lege uitată în 
sertarele Parlamentului - OUG 79, aşa-numita 'revoluţie fiscală' care încă creează incertitudine în rândul mediului 
de afaceri. Vrem ca acea lege să fie scoasă din sertar, să fie trecută astfel încât mediul privat să poată să facă 
modificările de trecere a contribuţiilor de la angajat la angajator şi să nu mai stea pe tot felul de artificii până când 
Parlamentul hotărăşte că aceste contribuţii vor fi trecute la angaja", a declarat Cristina Prună, la Parlament, 
potrivit Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iordache anunţă varianta OUG privind termenele de aplicare a deciziilor CCR de către Iohannis: Termen 3-5 
zile pentru revocarea miniştrilor, 5-7 zile pentru numire 
Florin Iordache a declarat, luni la un post TV, că o variantă în lucru pentru OUG, care va introduce termene de 
aplicare a deciziilor CCR de către preşedintele Klaus Iohannis, este o perioadă de 3-5 zile pentru revocarea 
miniştrilor şi 5-7 zile pentru numirea acestora. 
„Se lucrează. Bătaia de joc trebuie să înceteze. Atâta timp cât preşedintele îşi bate joc de Guvern şi blochează în 
continuare două ministere foarte importante, dorim să oprim această bătaie de joc şi în consecinţă dorim să 
venim cu o ordonanţă în completarea Legii 90 şi să prevedem nişte termene foarte clare în care preşedintele, 
conform deciziilor CCR, să aibă nişte termene maximale în care trebuie să răspundă şi în ceea ce priveşte cererea 
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de revocare a premierului, în caz de demisie, o perioadă rezonabilă 3-5 zile. Sunt două chestiuni: când premierul 
solicită revocarea unui ministru sau când un ministru îşi dă demisia. 
Deci în aceste două cazuri, atunci când CCR a spus <de îndată> şi vedem că <de îndată> durează foarte multe zile, 
dorim să precizăm şi să fie o perioadă, cum considerăm noi, rezonabilă, adică 3-5 zile, perioada în care 
preşedintele să fie obligat să semneze decretul de revocare sau cererea de demisie. Concomitent, la un alt articol, 
acolo unde sunt stabilite condiţiile de legalitate pe care trebuie să le îndeplinească un ministru, prevederile 
despre domiciliu, cetăţenie şi acele condiţii de integritate, preşedintele să fie obligat, după ce consultă mapa 
profesională, deci condiţiile de legalitate, să numească ministrul respectiv, să zicem într-o perioadă rezonabilă de 
5-7 zile”, a afirmat Florin Iordache, luni seară la Antena 3. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor că varianta adoptării unei ordonanţe de către Guvern este mai bună decât 
cea a unui proiect de lege în Parlament, pentru că iniţiativa parlamentară ar fi atacată de Opoziţie şi Klaus 
Iohannis la CCR şi până atunci „trece vara” şi Preşedinţia Consiliului UE. 
„Dacă stă prin Parlament, atunci preşedintele contestă, grupurile. Trece vara, terminăm cu Preşedinţia şi domnul 
Teodorovici va fi în continuare ministru la două ministere. Nu. Noi ne dorim de îndată, adică, dacă în această 
săptămână nu se poate da ordonanţă, bănuiesc că săptămâna viitoare”, a explicat Iordache. 
Întrebat cine lucrează la ordonanaţa care are în vedere modificarea Legii 90/2001 privind organizarea şi 
funcţionarea Guvernului României şi a ministerelor şi care urmează să fie adoptată, deputatul PSD a spus că este 
un grup de lucru care include parlamentari şi oameni din Guvern. 
„Există un lucru mai larg de lucru, colegi din Parlament dar şi din Guvern, astfel încât să venim cu actul normativ 
respectiv, cu această ordonanţă de modificare a Legii 90. Bătaia de joc din partea preşedintelui trebuie să 
înceteze. Oamenii aceştia şi colegii mei, domnul Teodorovici care este ministru peste două ministere, şi Rovana 
Plumb la fel, poate mai au şi altceva de făcut. România are multe lucruri de făcut. Avem un preşedinte care, în loc 
să construiască şi să fie un preşedinte mediator, este un preşedinte care blochează. Cred că se bucură atunci când 
există sincope şi, în loc să ajute Guvernul îl blochează în continuare”, a conchis social-democratul. 
Pe 21 ianuarie, şeful Executivului i-a trimis o nouă scrisoare lui Klaus Iohannis în care îi cere să-i numească la 
Dezvoltare şi Transporturi pe Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici, afirmând că ea beneficiază de dreptul exclusiv 
de apreciere şi de alegere a persoanelor propuse a face parte din guvern. 
Anterior scrisorii lui Dăncilă, şeful statului îi transmisese, tot într-o scrisoare, că i-a refuzat pe cei doi miniştri, 
precizând că documentaţia care însoţeşte propunerile de numire a Olguţei Vasilescu şi Mircea Drăghici la 
Dezvoltare şi Transporturi este incompletă. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Petre Daea: Planul de dezvoltare rurală va fi abandonat, există un nou concept al Politicii Agricole Comune 
Planul Naţional de Dezvoltare Rurală, ca şi concept, se va stinge în exerciţiul 2021-2027, dat fiind faptul că există 
un nou concept al Politicii Agricole Comune (PAC), a spus luni ministrul Agriculturii Petre Daea, la Conferinţa 
Naţională PNDR 2014 – 2020. 
”În primul rând vom abandona Planul Naţional de Dezvoltare Rurală ca şi concept, el se va stinge în exerciţiul 
2021-2027 dat fiind faptul că există un nou concept al Politicii Agricole Comune. Se păstrează cei doi piloni, plăţile 
directe şi cel de dezvoltare rurală, dar se topesc într-un nou concept, anume acela de ”Plan Strategic Naţional”, 
care va aduna la un loc cele două culoare de alimentare europeană, înţelegând FEGA şi FEADR. Acestea vor aduna 
la un loc o decizie de a putea transfera de la un pilon la altul sume care pot alimenta prin Planul Strategic Naţional 
dorinţele statale, deciziile, dorinţele care izvorăsc dintr-o cerinţă a satului românesc şi dintr-o nevoie a fermierului 
român. Iată, deci, că vom fi nevoiţi să folosim alte mecanisme, alte instrumente. Pentru aceasta trebuie să ne 
pregătim şi întrebarea se pune cum, pe de-o parte pregătim în lumina dorinţei interesului fiecărei ţări să facem o 
Politică Agricolă Comună care să convină tuturor acelora care o compun, să facem instrumente uşoare de lucru şi 
să creăm mecanisme care pot să ducă în final la realizarea obiectivului propus de orice ţară, prin Planurile 
Naţionale Strategice”, a subliniat ministrul Petre Daea. 
Ministrul a evidenţiat că principalul obiectiv urmărit pentru noua PAC este trecerea de la conformitate la 
performanţă. Daea spune că în ultima perioadă Politica Agricolă Comună ne-a ajutat să ne dezvoltăm, fermierii 
sunt mult mai bine pregătiţi, iar fondurile intrate de la Uniunea Europeană au ajutat agricultura românească se 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
evolueze, motiv pentru care nu trebuie să pierdem nicio secundă pentru a construi, împreună cu celelalte ţări, o 
Politică Agricolă Comună care să ne avantajeze pe toţi. 
Daea a vorbit despre ”Viitorul agriculturii româneşti în context european”, în cadrul Conferinţei Naţionale PNDR 
2014-2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Revendicarile transportatorilor pentru interimara Plumb: Ordinul lui Sova, Uber si o directiva UE 
Transportatorii de persoane ii cer ministrului interimar Rovana Plumb sa anuleze un ordin adoptat de Lucian Sova, 
la finele anului trecut. Este vorba despre un act normativ care ii obliga pe transportatorii cu vechime sa isi 
cumpere masini noi, daca vor sa isi recastige, la primavara, traseele pe care isi desfasoara activitatea. 
Ministrul interimar al Transporturilor, Rovana Plumb, si-a facut timp sa se intalneasca, in primele doua zile ale 
saptamanii, cu reprezentantii transportatorilor de persoane. Luni, de la ora 14:00, ministrul a discutat cu 
reprezentantii Federatiei Operatorilor de Transport (FORT) . Augustin Hagiu, presedintele FORT, a explicat 
pentru Ziare.com ce isi doresc transportatorii de la Rovana Plumb. 
"Sunt doua lucruri care ard, in acest moment. Primul: Pachetele de mobilitate la nivel european, unde am solicitat 
sa alcatuim un grup de lucru patronate-minister pentru a urmari mult mai punctual ce se intampla si a avea 
interventii rapide, pe firul scurt, ca sa spunem asa, in conditiile in care detinem si presedintia Consiliului UE", a 
explicat Augusti Hagiu. 
Asa cum Ziare.com v-a informat deja, transportatorii au si protestat la Bruxelles la adresa adoptarii Pachetului I de 
mobilitate care risca sa le creasca foarte mult cheltuielile si chiar sa ii scoata de pe piata internationala de 
transport de marfuri. Pachetul a fost initiat in perioada in care Austria a detinut presedintia Europei si vizeaza 
drepturi sporite pentru soferii de TIR. 
Printre aceste drepturi se numara acela de a reveni in tara la 3-4 saptamani si acela de a nu-si mai petrece tot 
timpul liber din timpul cursei in cabina masinii. 
"A doua chestiune e legata de ordinul mult trambitat (care modifica prevederile Ordinului 980/2011 si care s-a 
adoptat in noiembrie - n.red.) si care pune in dificultate transportul de persoane. Acesta trebuie eliminat cumva, 
astfel incat sa nu mai produca efecte. Avem speranta ca, in 2-3 zile, lucrurile se vor clarifica", ne-a mai spus 
Augutin Hagiu. 
Reamintim ca ministrul Lucian Sova a adoptat un ordin prin intermediul caruia le-a dat intaietate, la licitatiile 
pentru traseele de transport intern de persoane, intreprinzatorilor care vin cu masini noi. 
In paralel, a scazut importanta pe care o are vechimea pe traseu a transportatorului. Or, acesta era un criteriu in 
virtutea caruia multi transportatori si-au pastrat traseele interne de ani buni. 
Marti, va fi randul reprezentantilor Confederatiei Operatorilor si Transportatorilor Autorizati din Romania 
(COTAR) sa intre la discutii cu Rovana Plumb. Vasile Stefanescu, presedintele COTAR, a enumerat, 
pentru Ziare.com, cateva dintre problemele pe care si-ar dori sa le rezolve ministrul interimar. 
"Ne dorim eliminarea pirateriei din transportul de persoane. Atat din transportul prin curse regulate, cat si toate 
celelalte feluri de transport de persoane. Am ajuns in situatia in care oricine are un microbuz sau o masina poate 
face transport rutier de persoane fara jena. Poate obtine venituri ilicite. Nu plateste taxe, nu plateste impozite, 
nimic. Isi face treaba", a declarat Vasile Stefanescu. 
Intrebat daca prin "oricine are o masina" se refera la serviciile de tip Uber, Stefanescu a evitat un raspuns direct, 
sustinand ca se refera "la activitatile ilegale de transport, pe care le faci fara a fi autorizat". 
In plus, si COTAR doreste renuntarea la ordinul dat de ministrul Sova care ii obliga pe transportatori sa isi ia masini 
noi pana in aprilie, daca vor sa isi recastige traseele, la licitatie. 
"Transportatorii romani nu mai au cum sa isi cumpere autobuze noi pana la atribuire. In plus, ordinul ar insemna 
sa renuntam la autobuze care au 5 ani si pe care nici macar nu le-am amortizat in contabilitate, ceea ce nu mi se 
pare deloc corect", a mai spus Stefanescu. 
Ramane de vazut daca Rovana Plumb va lua in considerare anularea unui ordin dat in urma cu doar o luna chiar 
de Executivul din care face parte si daca va gasi o modalitate sa-i oblige pe romanii care fac ride sharing sau alte 
forme de transport sa se autorizeze in maniera ceruta de transportatori. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Cătălin Rădulescu va fi chestor al Camerei Deputaţilor, iar Dragoş Zisopol, secretar 
Deputatul minorităţilor Dragoş Gabriel Zisopol va fi secretar în Biroul Permanent al Camerei, după demisia lui 
Georgian Pop din PSD, care deţinea şi această funcţie, iar deputatul PSD Cătălin Rădulescu va fi chestor, au 
declarat surse politice, pentru MEDIAFAX. 
Înlocuirea lui Georgian Pop din funcţia de secretar al Biroului permanent al Camerei Deputaţilor vine după ce 
acesta a anunţat, săptămâna trecută, că demisionează din PSD pentru a se înscrie în Pro România. 
Social-democraţii îşi vor menţine liderii de grup din prezent: Daniel Suciu la Camera Deputaţilor şi Şerban Nicolae 
la Senat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Apa Nova, amendată cu 10.000 lei de către Direcţia de Sănătate Publică 
Compania Apa Nova a fost amendată, luni, de către Direcţia de Sănătate Publică cu suma de 10.000 de lei pentru 
modul în care a gestionat problemele privind apa potabilă din Capitală, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse 
oficiale. 
Furnizorul Apa Nova a fost amendată de Direcţia de Sănătate Publică din Bucureşti pentru problemele şi modul în 
care a fost gestionată problema privind apa potabilă din Capitală, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse oficiale. 
În cadrul unei conferinţe de presă susţinute luni seară, ministrul Sorina Pintea a declarat că Apa Nova ar fi trebuit 
să anunţe DSP şi Primăria Bucureşti cu privire la calitatea apei, iar Ministerul Sănătăţii a luat decizia să informeze 
populaţia privind riscurile folosirii apei deoarece, dacă ar fi ales să nu comunice, ar fi fost iresponsabilitate. Pintea 
a mai spus că a sunat-o pe Gabriela Firea pentru a o informa cu privire la măsurile pe care Ministerul urma să le 
aplice. 
„Aş vrea să aduc aminte tuturor furnizorilor de apă potabilă şi nu numai că există o autoritate care se numeşte 
Ministerul Sănătăţii şi care reglementează politici publice de sanatate, care reglementează măsuri, care dispune şi 
care este autoritate competentă în a rezolva anumite probleme. Astfel, operatorul ar fi trebuit să anunţe DSP şi 
Primăria Bucureşti despre o eventuală depăşire a unor parametri sau despre anumite proceduri pe care le-a făcut 
pentru a asigura calitatea apei. Nu a făcut-o. DSP Bucureşti a avertizat furnizorul că există sesizări. Prima sesizare 
a fost înregistrată în ziua de 30 ianuarie. Ultima sesizare, dar nu ultima, la 13:38, oră după care inspectorii au luat 
legătura cu inspectorii, informându-l asupra sesizărilor şi rugându-l să facă echipe comune de prelevare a 
probelor. Lucru pe care furnizorul l-a refuzat”, a declarat Sorina Pintea, într-o conferinţă de presă. 
Totodată, Sorina Pintea a declarat că, începând de luni, între Direcţia de Sănătate de Sănătate Publică şi furnizorii 
de apă nu mai există un protocol privind comunicarea cu presa. 
Ministrul Sorina Pintea a anunţat încă de săptămâna trecută că a cerut o anchetă despre modul în care Apa Nova 
a comunicat cetăţenilor privind calitatea apei, în condiţiile în care DSP a informat la acel moment că patru probe 
de apă luate din Capitală demonstrează că nivelul de clor este mai mare de cinci ori faţă de limita admisă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pro România și-a format grup parlamentar în Camera Deputaților 
Partidul condus de Victor Ponta are de luni grup parlamentar. Anunțul a fost făcut, în plenul Camerei Deputaților, 
de ex-ministrul Daniel Constantin. 
Membri ai Pro Romania, inclusiv ex-premierul Victor Ponta. Sursă foto: Facebook 
Grupul numără 20 de deputați, dintre care 16 au fost aleși pe lista PSD. 
Liderul grupului va fi Daniel Constantin, iar vicepreședinți, Mircea Titus Dobre, Georgian Pop, Cătălin Nechifor și 
Octavian Petric. 
„În baza articolului 13 alineatele 1 şi 7, coroborat cu articolul 15, alineatul 1 din Regulamentul Camerei 
Deputaţilor, la începutul sesiunii parlamentare s-a constituit grupul parlamentar Pro România, format din 20 de 
deputaţi, din care 16, aşa cum spune Regulamentul, au candidat pe lista aceluiaşi partid, respectiv PSD”, a afirmat 
Daniel Constantin. 
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Acesta a cerut și demararea de negocieri astfel încât locurile în Biroul Permanent al Camerei să țină cont de 
apariția grupului parlamentar. 
„La vremea când au fost înfiinţate alte grupuri nu exista nicio interdicţie în Regulament, acum există. Chiar dacă 
aţi putea să vă înfiinţaţi grupul astăzi, în Regulament se prevede că funcţiile se negociază şi se schimbă începând 
cu sesiunea următoare, adică nu întrerupem ce avem noi astăzi crezând că mai căpătaţi o funcţie. Discutăm la 
toamnă dacă veţi fi grup”, a răspuns Eugen Nicolicea (PSD). 
 
Articolele din Regulament invocate de Daniel Constantin prevăd: 
Art. 13. (1) Grupurile parlamentare sunt structuri ale Camerei Deputaţilor formate din cel puţin 10 deputaţi. Ele se 
pot constitui din deputaţi care au candidat în alegeri pe lista aceluiaşi partid politic, a aceleiaşi formaţiuni politice, 
pe listele unei alianţe politice sau alianţe electorale şi din deputaţi care au candidat ca independenţi. Deputaţii 
care reprezintă organizaţiile cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale, care au obţinut mandatul de deputat 
în conformitate cu art. 62 alin. (2) din Constituţia României, republicată, pot constitui un singur grup parlamentar. 
(...) 
(7) În cazul constituirii de noi grupuri parlamentare, acestea sunt prezentate plenului de către liderii lor, la 
începutul sesiunii parlamentare. 
Săptămâna trecută, partidul condus de ex-premierul Victor Ponta a racolat patru deputați de la PSD: fostul 
premier Mihai Tudose, Georgian Pop, Oana Silvia Vlăducă și Adrian Pau. Tot săptămâna trecută, partidului Pro 
România i s-a alăturat deputatul de Ilfov Alexandra Corina Bogaciu, care demisionase din PSD în noiembrie 2018. 
Odată cu aceste plecări, coaliția PSD-ALDE nu mai deține majoritatea în Camera condusă de Liviu Dragnea (coaliția 
mai are 161 de deputați, iar majoritatea este de 165). 
Ulterior, după ședința de duminică a Comitetului Executiv al PSD, Liviu Dragnea s-a referit la Pro România făcând 
referire la „securiști”. „Securiştii şi-au făcut două partide. Unul pe stânga, unul pe dreapta. Pe stânga este partidul 
lui Maior şi Coldea – Pro România şi pe dreapta partidul lui Cioloş, e simplu. Asta arată foarte mare disperare, 
faptul că au început să desfacă conservele, arată o mare disperare, ceea ce e de bine”, a declarat Dragnea. 
Victor Ponta a avut o replică dură pentru fostul său subaltern, transmițându-i lui Liviu Dragnea că „iar se scarpină 
la bubă” şi amintindu-i că în 2015, când a fost condamnat, a venit la el şi l-a bătut la cap să meargă la „băieţii“ de 
la SRI să îl ajute. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Cosmin Ghiţă a fost numit director general al Nuclearelectrica 
Cosmin Ghiţă a fost numit director general al Nuclearelectrica, luni, în baza deciziei Consiliului de Administraţie, 
pentru un mandat de 4 ani, informează compania. 
În aceeaşi şedinţă a CA au mai fost numiţi pentru mandate de 4 ani Dan Laurenţiu Tudor în funcţia de director 
general adjunct şi Adrian Gabriel Dumitru în funcţia de director financiar. 
Numirile sunt realizate în baza recomandării Comitetului de Nominalizare şi Remuneraredin cadrul CA al SNN, 
procedura de selecţie fiind declanşată în octombrie 2018. 
Consiliul de Administratie al SNN a hotarat numirea unui singur director general adjunct, aşa că mandatul 
provizoriu al lui Viorel Lary Toni va înceta de drept la data de 06.03.2019, arată comunicatul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Chinezii vor să exploateze cărbunele din Gorj 
Ce nu poate face statul român vrea să facă o companie din China. Are în plan să investească un miliard de euro și 
să realizeze un grup nou energetic pe bază de cărbune. Chinezii vor exploata milioane de tone de lignit din 
bazinele miniere din Gorj și promit că vor crea câteva mii de locuri de muncă în zonă. Ultimele detalii sunt 
negociate acum cu Ministerul Energiei și cu conducerea Complexului Energetic Oltenia. 
După şapte ani de discuţii, ideea unui parteneriat public-privat pentru construirea unui bloc de producţie la 
Termocentrala Rovinari începe să prindă contur. Dacă se va materializa, investiţia de 1 miliard de euro promisă de 
compania chineză va fi cea mai importantă din acest domeniu din ultimii ani şi, spun oficialii din Ministerul 
Energiei, va fi una strategică, de interes naţional. 
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Andrei Maioreanu, secretar de stat, Ministerul Energiei: Accesul la tehnologii moderne într-o investiţie energetică 
de aproapre un miliard de euro, în condiţiile în care de 25 de ani nu s-au mai făcut astfel de investiţii în sectorul 
termoenergetic românesc. 
Noul grup, cu o putere de 600 megawatti, va avea nevoie de 5 milioane de tone de cărbune în fiecare an, iar 
compania chineză va deţine controlul. Cele două părți mai au de negociat cum va fi furnizat cărbunele. Discuţiile 
se vor încheia în câteva zile. 
Sorin Boza, managerul CE Oltenia: Noi sperăm cât mai rapid. Săptămâna aceasta, suntem puşi la dispoziţie să 
finalizăm. 
Corporaţia chineză are afaceri peste tot în lume. A construit peste 200 de centrale în China, Indonezia, Malaezia 
sau Turcia. 
Sandu Teohari, reprezentantul companiei chineze: Acţionează atât în domeniul centralelor pe cărbune, hidro, 
eolian, solar. 
4.000 de locuri de muncă vor crea chinezii în Rovinari, zonă dependentă de activitatea minieră. 
Noul grup de producţie de la Termocentrala Rovinari va funcţiona pe bază de cărbune şi va fi construit pe 
amplasamentul a două blocuri energetice dezafectate. Dacă negocierile vor merge bine, acesta va intra în 
producţie după 2020. 
Robert Filip, primarul oraşului Rovinari: Să dea Dumnezeu! Ar fi o investiţie extraordinară pentru judeţul Gorj, nu 
doar pentru zona noastră. 
Constantin Cretan, lider de sindicat, CE Oltenia: Concurenţa este acerbă. Ei îşi vor permite să meargă cu un preţ de 
energie foarte mic. 
Din cele 11 grupuri pe care le deține Complexul Energetic Oltenia, 3 au nevoie urgentă de investiții. Anul trecut, 
compania a cheltuit 800 de milioane de lei la acest capitol. 7 grupuri de producție funcționează în prezent. Unul, 
de la Rovinari, este oprit din lipsă de cărbune, iar încă 3 sunt închise pentru reparații. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Cel mai scump petrol din acest an 
E posibil să apară scumpiri la pompă în perioada următoare. Prețul petrolului a început să o ia din nou în sus - 
cotația Brent de la Londra se dusese după-amiază peste 63 de dolari, un nivel pe care nu l-a mai atins cam de pe la 
începutul lui decembrie anul trecut. 
Prețurile au crescut după ce Statele Unite au anunțat sancțiuni la adresa Venezuelei - din luna aprilie. Vizate sunt 
exporturile de petrol ale companiei de stat, responsabile, de altfel, de 90% din veniturile guvernamentale. 
Washingtonul insistă că aceste sancțiuni vor fi ridicate doar dacă va avea loc o schimbare de regim și dacă 
autoproclamatul președinte Juan Guaido va ajunge la cârma țării. 
Sancțiunile decise de americani sunt similare cu cele impuse anul trecut Iranului. Numai că în cazul Venezuelei nu 
sunt oferite concesii, nu mai există nicio perioadă de păsuire, așa cum s-a întâmplat în cazul Teheranului. 
Dar prețul petrolului a urcat și ca urmare a limitării producției, decise de Arabia Saudită, liderul de facto al OPEC, 
cu sprijinul Rusiei. Acele reduceri au intrat în vigoare la 1 ianuarie și începe să se cam simtă în piață. 
Pe de altă parte, sunt analiști care se uită și la discuțiile dintre Statele Unite și China pe tema disputelor 
comerciale. Dacă va exista o înțelegere - și mulți înclină să creadă că va exista - atunci se mai elimină din riscurile 
unei încetiniri abrupte a economiei mondiale în acest an. Asta înseamnă că va exista cerere și nu există riscul să se 
creeze un surplus de țiței în piață. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Laura Codruţa Kovesi, pe primul loc între cei trei candidaţi pentru şefia Parchetului European  
Laura Codruţa Kovesi se află pe lista scurtă a celor trei procurori care candidează pentru şefia Parchetului 
European,potrivit unei informări transmise către preşedintele PE, Antonio Tajani şi lui Tudorel Toader,în calitatea 
sa de ministru al Justiţiei din ţara care deţine preşedinţia Consiliului UE 
"În conformitate cu Articolul 14(2) al Regulamentului Consiliului UE 2017/1939 privind implementarea planului de 
intensificare a cooperării în cazul Biroului Parchetului Public European, grupul de selecţie a lucrat intens în 
ultimele săptămâni. Grupul de selecţie transmite Parlamentului European şi Consiliului UE lista scurtă, în 
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conformitate cu Articolul 14(3) al Regulamentului (UE) 2017/1939 şi al regulilor VI(1) şi VII(1) ale grupului de 
selecţie, cu următoarea ordine a preferinţelor: 
1. Laura Codruţa Kovesi (România) 
2. Jean-Francois Bohnert (Franţa) 
3. Andres Ritter (Germania). 
Calificările şi experienţa acestor candidaţi au fost catalogate a fi cele mai înalte pentru postul de procuror-şef 
european, ţinând cont de criteriile stabilite în Articolul 14(2) al Regulamentului Consiliului (UE) 2017/1939 şi în 
anunţul pentru acest post publicat pe 18 decembrie 2018, ţinând cont de caracterul special al funcţiei pentru care 
au aplicat candidaţii", se arată pe documentul făcut public luni de Sebastian Lăzăroiu, pe Facebook. 
Fostul consilier prezidenţial a şi comentat: "Îmi recunosc ignoranţa, nu ştiu exact cu ce se va ocupa, în general, 
Procurorul European, dar dacă ia funcţia Kovesi, sigur se va ocupa de PSD. Ce coşmar, Tudorele! O să-l preferaţi 
pe ăla cu prăbuşirea în gol sau cu monstrul verde care zdrobeşte degeţele...". 
Grupul de selecţie a luat decizia în cursul sesiunii din 1 februarie 2019, pe baza unui vot, conform Regulii IV a 
Regulamentului grupului de selecţie. 
Parchetul European (EPPO) va fi un parchet european independent responsabil cu investigarea, urmărirea penală 
şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale UE şi a complicilor 
acestora. Regulamentul (UE) 2017/1939 al Consiliului (1) privind EPPO a intrat în vigoare la 20 noiembrie 2017. În 
conformitate cu articolul 120 din respectivul regulament, EPPO îşi va începe activitatea în urma unei decizii a 
Comisiei, odată ce acesta va fi înfiinţat, dar nu mai devreme de 3 ani de la data intrării în vigoare a 
Regulamentului privind EPPO. 
Biroul Parchetului Public European ar urma să îşi înceapă activitatea până la sfârşitul anului 2020. 
Ministerul Justiţiei urmează să desemneze trei candidaţi, în numele României, pentru a fi numiţi de către Consiliul 
UE în funcţia de procuror european. Selecţia la nivelul MJ nu a fost încă demarată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Drumurile forestiere trec din administrarea Romsilva în cea a consiliilor locale 
Senatul a adoptat, luni, un proiect care modifică Legea 192/2010 în sensul trecerii drumurilor şi căilor ferate 
forestiere, care deservesc fondul forestier naţional, din administrarea Regiei Naţionale a Pădurilor-Romsilva în cea 
a unităţilor administrativ teritoriale şi a consiliilor locale. 
„Drumurile forestiere, căile ferate forestiere şi lucrările de corectare a torenţilor, precum şi terenurile aferente 
acestora, care fac obiectul trecerii, cu titlu gratuit, din domeniul public al statului şi din administrarea Regiei 
Naţionale a Pădurilor-Romsilva, în domeniul public al unor unităţi administrativ-teritoriale şi administrarea 
consiliilor locale ale acestora se stabilesc prin hotărâre a Guvernului la cererea Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti, după caz. Prevederile se aplică şi drumurilor forestiere, lucrărilor de corectare a torenţilor şi terenurilor 
forestiere aferente acestora care deservesc în totalitate fondul forestier proprietate publică a statului şi zonele 
turistice şi de agrement situate în perimetrul unei unităţi administrativ teritoriale”, prevede articolul 2 din 
proiectul legislativ. 
Propunere legislativă pentru modificarea art.2 din Legea nr.192/2010 privind trecerea unor drumuri forestiere, a 
căilor ferate forestiere şi a lucrărilor de corectare a torenţilor din domeniul public al statului şi din administrarea 
Regiei Naţionale a Pădurilor - Romsilva în domeniul public al unor unităţi adminstrativ teritoriale şi în 
administrarea consiliilor locale ale acestora a fost adoptată de senatori cu 90 de voturi „pentru” şi 12 voturi 
„împotrivă” 
Comisia pentru ape, păduri, pescuit şi fond cinegetic a adoptat un raport de admitere cu amendamente admise. 
„Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare modificarea articolului 2 din Legea nr 192/2010, în sensul în 
care se propune trecerea drumurilor forestiere, căilor ferate forestiere şi a lucrărilor de corectare a torenţilor din 
domeniul public al statului şi din administrarea Regiei Naţionale a Pădurilor-Romsilva, în domeniul public al unor 
unităţi administrativ teritoriale şi în administrarea consiliilor locale ale acestor să se facă fără acordul consiliului 
local, consiliului judeţean sau Consiliului Municipiului Bucureşti, după caz. Comisia pentru administraţie publică a 
transmis un aviz negativ”, potrivit raportului comisiei sesizate. 
Iniţiatorii proiectului sunt deputaţii PSD Neculai Iftimie, Eugen Neaţă şi Mihai Weber. 
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„Având în vedere că la nivel naţional sunt tot mai multe drumuri forestiere care deservesc 100% fondul forestier 
naţional proprietate publică şi în acelaşi timp, zonele turistice şi de agrement ale unor unităţi administrativ-
teritoriale, prin propunerea legislativă permitem ca aceste drumuri forestiere, cu lucrările de artă şi corectate a 
torenţilor, să treacă în domeniul public al unităţilor administrativ teritoriale, în vederea dezvoltării şi modernizării 
acestora”, susţin iniţiatorii în expunerea de motive a actului normativ. 
Senatul este prima Cameră sesizată, Camera Deputaţilor având rolul de for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INSP: Alte decese din cauza gripei; numărul persoanelor care au murit a ajuns la 79 
Numărul persoanelor care au murit din cauza gripei a ajuns la 79, potrivit ultimei informări a Centrului Naţional de 
Supraveghere şi Control al Bolilor Transmisibile din cadrul Institutului Naţional de Sănătate Publică. 
Au mai fost confirmate încă şapte decese de la anterioara informare a INSP. 
Ultimele şapte persoane care au murit de gripă sunt trei femei - din judeţele Giurgiu, Galaţi şi Olt, cu virus gripal 
de tip A şi vârste cuprinse între 62 şi 73 de ani - şi patru bărbaţi - din Teleorman, Constanţa (doi) şi Cluj, cu virus 
gripal de tip A şi vârste cuprinse între 20 şi 65 de ani. 
Toate persoanele decedate aveau condiţii medicale preexistente şi nu erau vaccinate antigripal.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Viorica Dăncilă acuză UE de standarde duble, argumentând că există corupţie şi în ţări occidentale 
Premierul Viorica Dăncilă consideră, într-un interviu acordat site-ului Politico.eu, că Uniunea Europeană aplică 
standarde duble, criticând România din cauza corupţiei şi a reprimării manifestaţiilor, dar evitând să observe 
situaţiile din ţări occidentale unde există corupţie. 
"României nu i se permite să facă ceea ce altor ţări li se permite. Am văzut ce s-a întâmplat cu Vestele Galbene în 
Franţa. Nimeni nu a avut nicio reacţie. Este un standard dublu. Nu am văzut pe nimeni să vină în Parlamentul 
European şi să spună «vrem o rezoluţie împotriva Franţei»", afirmă Viorica Dăncilă în interviu, referindu-se la 
protestele masive organizate în oraşe franceze faţă de erodarea nivelului de trai. 
Premierul României a cerut să fie evitate comparaţiile cu Ungaria şi Polonia, vizate de proceduri ale Uniunii 
Europene din cauza presupuselor încălcări ale drepturilor fundamentale. Guy Verhofstadt, liderul grupului politic 
ALDE din Parlamentul European, a avertizat-o pe Viorica Dăncilă în octombrie 2018 "să nu urmeze exemplele rele" 
reprezentate de Ungaria şi Polonia. 
Viorica Dăncilă consideră că afirmaţiile lui Guy Verhofstadt arată că este deja în modul de campanie electorală, 
înaintea scrutinului europarlamentar. "Dacă înţelege că trebuie să conducă această campanie în detrimentul 
României şi acuzând un stat precum România, nu cred că este un mod constructiv de lucru", a spus Dăncilă. 
Viorica Dăncilă consideră, potrivit site-ului Politico.eu, că este nedrept ca România şi Bulgaria să fie singurele ţări 
vizate de un mecanism de monitorizare a eforturilor anticorupţie (Mecanismul de Cooperare şi Verificare, MCV). 
"S-a spus că acest Mecanism are rolul de a ajuta România şi Bulgaria. Se vorbeşte despre corupţie. Am văzut acte 
mari de corupţie şi în Olanda, am văzut în Franţa, le-am văzut în Germania. Nu a cerut nimeni vreodată 
introducerea unui astfel de mecanism", a spus Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Centralele pe gaze ar putea fi interzise. Măsura ar putea să se aplice în Uniunea Europeană, pentru reducerea 
poluării 
Centralele individuale pe gaze ar putea fi interzise, nu doar în România, ci în toată Uniunea Europeană. Experții în 
planificare energetică au făcut această propunere, în încercarea de a găsi soluții pentru reducerea emisiilor de 
carbon. Specialiștii în energie susțin însă că măsura are ca scop, de fapt, reducerea dependenței de gazul rusesc. 
Galațiul este unul dintre marile orașe în care aproape toți locuitorii folosesc propriile centrale pe gaz, pentru că 
sistemul centralizat de termoficare era ineficient. 
În ultimii ani, tot mai mulți români s-au debranșat de la sistemul public de termoficare. Acum, pentru a avea 
căldură și apă caldă, centralele de apartament trebuie schimbate o dată la un deceniu. 
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Oamenii sunt îngrijorați că nu vor mai putea monta centrale noi dacă vor fi adoptate propunerile experților 
europeni pentru reducerea poluării. 
Experții europeni propun interzicerea montării de noi centrale termice pe gaz din 2030. 
Alternativa ar fi sistemele publice de termoficare pe biogaz obținut din arderea deșeurilor industriale sau soluții 
individuale, cum sunt pompele de căldură și centralele electrice. 
Brian Vad Mathiesen, expert în energie al Comisiei Europene, coordonatorul proiectului: "Dacă reabilităm termic 
clădirile, să le facem mai eficiente, şi dacă exploatăm sistemele publice de termoficare vom avea emisii mai mici 
de carbon, deci va fi mai bine pentru climă. Vom avea emisii locale mai scăzute pentru că atunci vom putea să 
eliminăm centralele pe gaz din oraşe. Şi vom avea costuri mai mici pentru că este mai ieftin să folosim căldura 
care se pierde sau căldura din reţeaua de termoficare decât să avem sute de mii de centrale individuale pe gaz 
care trebuie alimentate şi întreţinute". 
Olanda a anunțat deja că interzice instalarea centralelor pe gaz în clădirile noi, cu excepția zonelor în care nu 
există alte resurse. 
În România au existat inițiative de a impune propietarilor care au centrale de apartament o taxă de poluare, dar 
niciuna nu s-a concretizat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Migrația în România. 9 oameni părăseasc țara în fiecare oră. Trei din cinci femei suferă de "Sindromul Italia" 
3 din 5 femei care îngrijesc bătrâni în Italia intră în depresie severă. Avertismentul vine chiar din partea medicilor 
de specialitate. „Sindromul Italia” așa cum este el numit a apărut în literatura de specialitate în 2005. 
Medicii sunt îngrijorați fiindcă anul trecut, în Iași s-a înregistrat cel mai mare număr de paciente cu această 
afecţiune, aproape 300. 
Practic, nu este săptămână în care cel puțin o femeie cu această boală să nu vină la spital într-o stare psihică 
extrem de gravă. 
Cazurile nu sunt numai din Italia, sunt și bolnave din Spania sau Belgia. 
Însă, poveştile sînt aproape mereu trase la indigo. Mii de românce  sunt mânate de dorinţa de a cîştiga bani şi 
pleacă în Peninsulă, iar unele se întorc acasă epuizate şi cu depresii grave. 
În 2007, Elena Ficioru a schimbat locul de muncă dintr-o pizzerie din Iași cu cel de îngrijitoare a două bătrâne ce 
locuiau împreună lângă Torino. Fără pregătire medicală, fără să cunoască limba italiană, cu dor de casă și de fiica 
ei, Elena a îndurat munca epuizantă fără zile libere și comportamentul nu tocmai amabil al celor două femei pe 
care le îngrijea. 
A încercat să suporte pentru 750 de euro câștigați lunar. 
După câțiva ani și mai multe slujbe de îngrijitoare, femeia a început să se simtă din ce în ce mai rău, fizic și 
emoțional. 
La Iași, a aflat că depresia ei se numește „Sindromul Italia”și nu este singura care suferă de ea. 
În 2018, la Institutul Socola din Iași s-au înregistrat peste 300 de cazuri, cel mai mare număr de până acum. 
Migrația forței de muncă a ajuns în România la cote alarmante: 9 români părăsesc țara în fiecare oră. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Raport Freedom House: România este considerată o naţiune "liberă"/ La nivel mondial, democraţia s-a 
erodat/ Ungaria, condusă de premierul Viktor Orban, înregistrează un declin "dramatic" 
RRomânia este considerată o ţară "liberă" din punctul de vedere al drepturilor politice şi civice, conform 
raportului Freedom House, care constată, la nivel mondial, un regres al stării democraţiei, inclusiv în naţiuni 
dezvoltate. 
Potrivit raportului intitulat "Democraţia în lume 2019", realizat de organizaţia americană Freedom House, 2018 a 
fost al 13-lea an consecutiv în care se înregistrează "un declin al situaţiei libertăţilor la nivel mondial". 
"Regresele afectează o serie de ţări din toate zonele lumii, de la democraţii cu tradiţie îndelungată precum Statele 
Unite la regimuri autoritariste consolidate precum China şi Rusia. Pierderile la nivel general sunt încă reduse 
comparativ cu progresele înregistrate la sfârşitul secolului 20, dar tendinţa este semnificativă şi generează riscuri. 
Democraţia este în regres", afirmă autorii raportului. 
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Harta interactivă a lumii, realizată de Freedom House în funcţie de gradul de democraţie şi libertăţile omului.  
România este considerată o ţară "liberă", având un punctaj de 81 din 100 (în care 0 puncte înseamnă "lipsă de 
libertate", iar 100 de puncte - sistemul politic "cu cel mai mare grad de libertate"). România a pierdut trei puncte 
comparativ cu raportul anterior. 
Conform criteriului evaluării situaţiei libertăţii, România are o cotă de 2 din 7, în care 1 înseamnă "cel mai mare 
grad de libertate", iar 7 "cel mai redus grad de libertate". Aceleaşi cote (2 din 7) sunt acordate României şi în 
funcţie de criteriile drepturilor politice şi libertăţilor civice. 
Alte naţiuni catalogate drept "libere" sunt Statele Unite, cu un punctaj de 86 (din 100), Canada, cu 99 de puncte, 
Franţa (90), Marea Britanie 93, Germania 94, Italia 89, Brazilia 75, Argentina 84, India 75. Finlanda, Norvegia şi 
Suedia au 100 de puncte. 
Printre ţările considerate "parţial libere" figurează Ucraina (60 de puncte din 100), Republica Moldova (58 de 
puncte), Serbia (67), Ungaria (70) şi Bosnia-Herţegovina (53). 
Numeroase ţări sunt considerate ca nefiind libere: Rusia are doar 20 de puncte din 100, China a primit 11 puncte, 
Arabia Saudită 7 puncte, iar Siria 0 puncte. 
Raportul acordă o atenţie specială situaţiei din Europa Centrală şi de Est. 
"Lideri antidemocratici subminează instituţii esenţiale în Europa Centrală şi în Balcani, inclusiv unii care au 
consolidat în mod insistent controlul asupra puterii dincolo de limitele constituţionale, continuând să submineze 
instituţii care protejează libertatea de exprimare şi asociere, precum şi normele statului de drept", precizează 
raportul. 
Ungaria, condusă de premierul Viktor Orban, înregistrează un declin "dramatic" pentru Uniunea Europeană, 
acţionând "metodic" pentru a opri accesul vocilor critice la platforme de presă sau la societatea civilă. 
În Polonia, partidul conservator Lege şi Justiţie, condus de Jarosław Kaczyński, a deteriorat "sistemul judiciar" în 
încercarea de a exercita control politic. Atacurile la adresa independenţei presei afectează şi alte democraţii 
europene, subliniază Freedom House, denunţând presiuni asupra posturilor publice în Austria, probleme în Cehia 
şi menţionând cazul jurnalistului de investigaţii Jan Kuciak, asasinat în Slovacia. 
Acţiunile de reprimare s-au amplificat în Orientul Mijlociu şi în Africa, subliniază raportul, denunţând situaţia 
politică din Egipt şi posibila implicare a prinţului moştenitor saudit Mohammed bin Salman în asasinarea 
jurnalistului disident Jamal Khashoggi. În Israel, naţionalismul s-a accentuat, afectând starea democraţiei, deşi 
naţiunea este considerată liberă, constată Freedom House. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mai multe state UE l-au recunoscut pe Guaido presedinte al Venezuelei, in timp ce Maduro ameninta cu 
razboiul civil 
Spania, Franta, Marea Britanie, Suedia, Austria si Danemarca l-au recunoscut luni pe liderul opozitiei venezuelene 
Juan Guaido in functia de presedinte interimar al Venezuelei, dupa ce Nicolas Maduro a respins ultimatumul 
privind organizarea unor alegeri anticipate. 
"Il recunosc pe presedintele Adunarii Nationale a Venezuelei, domnul Juan Guaido, in functia de presedinte 
interimar", a declarat premeirul Spaniei, Pedro Sanchez, intr-un interviu televizat, adaugand ca Venezuela are 
nevoie de alegeri libere si corecte cat mai curand posibil. 
Jeremy Hunt, ministrul britanic de Externe, a declarat intr-un mesaj postat pe Twitter ca "Nicolas Maduro nu a 
cerut alegeri prezidentiale in conformitate cu ultimatumul de opt zile pe care i l-am oferit. Ca urmare, Marea 
Britanie, impreuna cu aliatii sai europeni, il recunosc pe Juan Guaido ca presedinte interimar pana la organizarea 
unor noi alegeri". 
"Danemarca il recunoaste pe presedintele Adunarii Nationale pana la urmatoarele alegeri libere si democratice", 
a afirmat ministrul danez de Externe, Anders Samuelsen, adaugand ca "aplauda declaratiile similare ale altor state 
membre UE". 
Cancelarul austriac Sebastian Kurz a informat de asemenea ca il recunoaste pe Juan Guaido ca presedinte 
interimar al Venezuelei. 
Sapte state din Uniunea Europeana i-au dat lui Maduro un ultimatum pana duminica sa ceara alegeri anticipate, 
avertizand ca il vor recunoaste pe Juan Guaido in functia de presedinte. 
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Franta, Germania, Spania si Marea Britanie si-au coordonat indeaproape sustinerea pentru Guaido. Niciuna dintre 
aceste tari nu este de acord cu o interventie militara sugerata de presedintele american Donald Trump. 
Maduro anunta razboi civil 
Intre timp, Nicolas Maduro a transmis ca nu poate exclude pozibilitatea izbucnirii unui razboi civil in Venezuela, in 
contextul in care pozitia sa este pusa in pericol din ce in ce mai mult de presiunea internationala. 
Intr-un interviu televizat, Maduro l-a avertizat pe presedintele american Donald Trump ca va "pata cu sange" Casa 
Alba daca va interveni in criza din Venezuela. 
"Azi, nimeni nu poate raspunde cu certitudine acestei intrebari. Totul depinde de nivelul de agresivitate al 
imperiului nordic (Statele Unite, n.red.) si al aliatilor vestici", a declarat Maduro, intrebat de posibilitatea izbucnirii 
unui razboi civil. 
"Imi doresc ca nimeni sa nu mai intervina in afacerile noastre interne... suntem pregatiti sa ne aparam tara", a 
adaugat Maduro. 
Presedintele SUA, Donald Trump, a declarat ca trimiterea de forte militare in Venezuela este "o optiune" care este 
luata in calcul, si a anuntat ca a respins propunerea la o intrevedere bilaterala formulata de omologul sau 
venezuelan, Nicolas Maduro. 
Nicolas Maduro a propus sambata alegerile legislative anticipate, in conditiile in care Juan Guaido, seful Adunarii 
Nationale de la Caracas, s-a autoproclamat presedinte interimar, fiind sustinut de protestatarii 
antiguvernamentali. 
Donald Trump, a decis sa il recunoasca pe Juan Guaido, liderul opozitiei, ca fiind presedinte interimar al 
Venezuelei. Juan Guaido, presedintele Adunarii Nationale din Venezuela, s-a autoproclamat presedinte interimar 
al tarii, contestandu-l oficial pe presedintele Nicolas Maduro in contextul crizei politice grave. Nicolas Maduro 
tocmai a inceput al doilea mandat de presedinte al Venezuelei, dar zeci de mii de persoane continua protestele, 
denuntand fraude electorale. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Rusia CONDAMNĂ amplasarea sistemului balistic în România şi avertizează că Europa riscă să devină spaţiu 
de confruntare militară 
Alianţa Nord-Atlantică are propria responsabilitate pentru încălcarea Tratatului INF prin instalarea sistemelor 
balistice americane în România şi Polonia, a acuzat luni seară Administraţia Rusiei, îndemnând ţările din Europa să 
evite transformarea continentului în spaţiu de confruntare militară. 
"Din nefericire, state membre NATO au demonstrat că nu sunt pregătite pentru un dialog substanţial pe tema 
sistemelor balistice Mk-41, care sunt amplasate în România şi urmează să fie amplasate în Polonia anul viitor prin 
încălcarea Tratatului INF. Aceste instalaţii fac parte din sistemul balistic NATO, astfel că Alianţa este responsabilă 
direct de distrugerea Tratatului INF", a comunicat luni seară Ministerul rus de Externe, citat de agenţia Tass. 
"Dacă aliaţii europeni ai Statelor Unite sunt într-adevăr interesaţi să menţină un contraol al armamentului eficient 
la nivel internaţional, dacă sunt interesaţi de neproliferare şi dezarmare, atunci nu ar trebui să urmeze orbeşte 
politicile SUA care au rolul dobândirii supremaţiei militare. În schimb, ar trebui să respecte interesele 
fundamentale de securitate şi să evite ca Europa să fie transformată din nou într-un spaţiu de confruntare 
militară, lucru care inevitabil se va întâmpla dacă Statele Unite încep amplasarea acestor tipuri de rachete", 
precizează Ministerul rus de Externe. 
Statele Unite încalcă de mulţi ani Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF) prin instalarea sistemelor balistice 
în România, a acuzat sâmbătă Administraţia Vladimir Putin, afirmând că Washingtonul a amplasat şi arme atomice 
în ţări aliate în cadrul NATO. 
Ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov, i-a prezentat sâmbătă preşedintelui Vladimir Putin situaţia Tratatului 
Forţelor Nucleare Intermediare (INF), în contextul deciziei SUA de retragere din acest acord. "Referitor la Tratatul 
Forţelor Nucleare Intermediare, după cum ştiţi, este în vigoare din anul 1988 şi avea un termen nedeterminat. 
Conform informaţiilor pe care le avem la dispoziţie, Statele Unite au început să încalce acest Tratat din anul 1999, 
când au început să testeze drone militare care au caracteristici similare cu cele ale rachetelor terestre de 
croazieră interzise prin Tratat. Statele Unite au continuat acţiunile, folosind rachete balistice pentru testarea 
sistemului de apărare antirachetă, iar în anul 2014 au început instalarea în Europa a sistemelor cu lansare 
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verticală Mk 41. Aceste sisteme sunt compatibile total cu rachetele Tomahawk cu rază medie de acţiune", i-a spus 
Serghei Lavrov lui Vladimir Putin, potrivit stenogramei conversaţiei, postată pe site-ul Ministerului rus de Externe. 
"Sunt încălcări clare ale Tratatului INF", a constatat preşedintele Vladimir Putin. 
Serghei Lavrov a continuat: "Sunt încălcări clare ale Tratatului. Sisteme de lansare de acest tip au fost instalate 
deja în România şi se fac pregătiri pentru a le amplasa şi în Polonia şi Japonia". "O altă problemă care ne 
îngrijorează este că recent, în urmă cu un an, Statele Unite, prin Revizuirea doctrinei nucleare în 2018, au fixat 
obiectivul dezvoltării unor arme atomice de capacitate mică şi este probabil ca rachetele cu rază medie de acţiune 
să fie utilizate pentru lansarea acestor arme (...)", a subliniat Lavrov. Ministrul rus de Externe acuză Statele Unite 
şi de încălcarea Tratatului de Neproliferare a Armelor Nucleare (NPT). "Suntem preocupaţi şi de abordarea SUA 
privind responsabilităţile asumate prin Tratatul de Neproliferare a Armelor Nucleare, dat fiind că în pofida 
numeroaselor sesizări, SUA comit încălcări majore ale acordului, în cadrul Alianţei Nord-Atlantice. Deşi Tratatul 
prevede responsabilităţi ale puterilor nucleare de a nu modifica tehnologiile privind folosirea armamentului 
atomic, NATO efectuează aşa-numitele misiuni nucleare comune, în care Statele Unite şi cinci state NATO în care 
sunt amplasate bombe nucleare americane fac teste privind folosirea armelor atomice cu participarea unor ţări 
care nu se numără printre cele cinci puteri nucleare. Aceasta este o încălcare directă a Tratatului de 
Neproliferare", a acuzat Lavrov. 
Rusia a anunţat sâmbătă suspendarea obligaţiilor asumate prin Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), ca 
reacţie la decizia similară a Administraţiei Donald Trump. Administraţia Vladimir Putin a anunţat că îşi rezervă 
dreptul de a lua măsurile adecvate ca reacţie la decizia Statelor Unite de suspendare a obligaţiilor asumate în 
cadrul Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). "Moscova îşi rezervă dreptul de a adopta reacţii 
corespunzătoare şi măsuri de ripostă" după retragerea SUA din Tratatul INF. "Este normal să fie luate astfel de 
măsuri", a declarat Maria Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe. 
Statele Unite vor dezvolta modalităţi de reacţie "militară" pentru a opri orice avantaj strategic pe care Rusia l-ar 
putea obţine prin încălcarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF), a avertizat vineri preşedintele 
american, Donald Trump, care a decis retragerea SUA din acest acord. "De prea mult timp, Rusia a încălcat fără a 
fi sancţionată Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare, dezvoltând şi amplasând în secret un sistem balistic care 
constituie o ameninţare directă pentru aliaţii noştri şi pentru trupele americane din străinătate. Mâine, Statele 
Unite vor suspenda obligaţiile asumate în cadrul Tratatului INF şi vor începe retragerea din Tratat, care se va 
finaliza în şase luni dacă Rusia nu revine la respectarea acordului prin distrugerea rachetelor, sistemelor de 
lansare şi echipamentelor asociate. Aliaţii noştri din cadrul NATO ne susţin total, întrucât înţeleg ameninţarea 
reprezentată de Rusia şi riscurile referitoare la controlul armamentului generate de ignorarea încălcării 
Acordului", a declarat Donald Trump vineri, potrivit unui comunicat al Casei Albe. "Statele Unite au respectat în 
totalitate Tratatul INF mai mult de 30 de ani, dar nu vom rămâne sub obligaţia termenilor acordului în timp ce 
Rusia are încălcări. Nu putem fi singura ţară din lume care să aibă obligaţii unilaterale prin acest Tratat sau prin 
altele. Vom avansa spre dezvoltarea propriilor opţiuni de reacţie militară şi vom colabora cu NATO şi cu alţi aliaţi 
şi parteneri pentru a opri Rusia să obţină avantaje militare prin acest comportament ilegal", a adăugat Donald 
Trump. 
Germania a cerut, vineri, Rusiei să revină la respectarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF) şi să dea 
dovadă de transparenţă, pentru a evita ieşirea Statelor Unite din acest acord. 
Alianţa Nord-Atlantică şi Rusia nu au reuşit să ajungă la niciun acord privind menţinerea Tratatului Forţelor 
Nucleare Intermediare (INF), Administraţia Vladimir Putin denunţând instalarea de către Statele Unite a 
sistemelor balistice în România. Serghei Riabkov, adjunct al ministrului rus de Externe, a declarat recent că Statele 
Unite încalcă de fapt Tratatul INF prin instalarea sistemelor balistice în România, conform unor diplomaţi NATO 
citaţi de agenţia de presă Reuters. În plus, Ministerul rus de Externe a acuzat Statele Unite de reactivarea planului 
privind sistemul balistic spaţial. NATO susţine că sistemele antibalistice din România au rolul de a contracara 
ameninţările Iranului. 
Alianţa Nord-Atlantică va aplica măsuri defensive "proporţionate" pentru a contracara acţiunile Rusiei, care 
încalcă Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF) prin instalarea unor sisteme de rachete nucleare ce pot fi 
utilizate contra Europei, a afirmat anterior Jens Stoltenberg. "Vom lua decizii proporţionate şi defensive. Dacă 
vom permite Rusiei să continue încălcarea Tratatului INF, va fi subminată respectarea nu doar a acestui acord, ci a 
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tuturor acordurilor privind controlul armamentului", a declarat Jens Stoltenberg într-un interviu acordat site-ului 
Politico.eu cu ocazia Forumului Economic Mondial Davos. Stoltenberg a acuzat Rusia că "a dezvoltat şi a instalat 
noi sisteme balistice, mobile, greu de localizat, care pot transporta ogive nucleare şi pot ataca oraşe europene 
fără prea mult timp de avertizare". Acest lucru înseamnă că s-a redus zona de evitare a utilizării bombelor atomice 
într-un conflict, a subliniat Stoltenberg. 
Recenta reuniune a Consiliului NATO-Rusia a avut rolul de a fi purtate discuţii "despre Tratatul INF", iar aliaţii din 
cadrul NATO "cer Rusiei să revină la respectarea Tratatului într-un mod verificabil şi transparent". "Eu cred 
puternic în dialogul cu Rusia, mai ales în vremuri dificile, aşa cum sunt cele de acum. Este foarte important să 
discutăm şi să încercăm să identificăm soluţii politice, întrucât nu vrem o nouă cursă a înarmării. Ştim că nu vrem 
un nou Război Rece", a insistat secretarul general NATO. 
Rusia a instalat sisteme de rachete nucleare pe litoralul Mării Negre, în apropierea frontierei cu Ucraina, conform 
unor imagini prin satelit obţinute de Institutul Imagesat International. Imaginile surprind sisteme de rachete 
Iskander instalate într-o bază din Krasnodar, oraş rus situat pe litoralul nordic al Mării Negre, în apropierea 
frontierei cu Ucraina. Rachetele Iskander au raze de acţiune de până la 500 de kilometri şi pot transporta atât 
ogive convenţionale, cât şi nucleare. 
Rusia va reacţiona simetric în cazul în care Statele Unite vor dezvolta noi tipuri de rachete după eventuala 
retragere din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), a avertizat în decembrie 2018 preşedintele rus 
Vladimir Putin, observând că Pentagonul are deja în planul bugetar un proiect balistic. Vladimir Putin a afirmat că, 
înaintea anunţului preşedintelui Donald Trump privind retragerea SUA din Tratatul INF, Congresul alocase fonduri 
pentru dezvoltarea unor noi rachete nucleare. 
Preşedintele Donald Trump a anunţat că Statele Unite se vor retrage din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare 
(INF), acuzând Rusia de încălcarea acordului semnat în anul 1987. Tratatul semnat de Statele Unite cu Rusia 
prevede interzicerea rachetelor cu raze de acţiune cuprinse între 500 şi 5.500 de kilometri. Donald Trump susţine 
că Rusia a încălcat acest Tratat, dar Administraţia Vladimir Putin a acuzat în mai multe rânduri că sistemele 
balistice instalate de Statele Unite în Europa, inclusiv în România, constituie încălcări ale acordului. 
Washingtonul insistă că Administraţia de la Moscova a dezvoltat o nouă rachetă cu rază medie de acţiune, 
Novator 9M729 (SSC-8, potrivit terminologiei NATO), prin încălcarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare. 
Acordul INF a intrat în vigoare în anul 1987, fiind semnat de preşedintele american de la acea vreme, Ronald 
Reagan, cu omologul său din Uniunea Sovietică, Mihail Gorbaciov. Potrivit cotidianului The New York Times, în 
afara faptului că Rusia ar fi încălcat Tratatul INF, Administraţia SUA vrea să renunţe la acest acord deoarece este 
constrânsă să nu dezvolte armament care ar putea fi folosit pentru descurajarea Chinei în consolidarea poziţiei în 
vestul Oceanului Pacific. Dat fiind că nu este semnatară a Tratatului INF, China a putut dezvolta rachete nucleare 
cu raze medii de acţiune. 
Administraţia Vladimir Putin a criticat de nenumărate ori iniţiativa SUA de a instala elemente antirachetă, în 
cadrul NATO, în România şi Polonia, precum şi montarea unui sistem antibalistic în Coreea de Sud. Washingtonul 
şi NATO susţin că instalaţiile antirachetă din Europa nu sunt îndreptate contra Rusiei, vizând contracararea 
ameninţărilor balistice din Iran, în timp ce sistemul din Coreea de Sud vizează ameninţarea nord-coreeană. 
Relaţiile dintre Rusia şi Occident sunt grav afectate de crizele din Ucraina şi Siria. 
Sistemele antibalistice instalate de SUA în România şi Polonia constituie încălcări ale Tratatului forţelor nucleare 
intermediare, a acuzat în decembrie 2017 Ministerul rus de Externe, denunţând montarea unor elemente 
antirachetă în Japonia şi avertizând că Rusia va lua măsuri militare pentru a face faţă noilor riscuri. Rusia a 
condamnat cu fermitate decizia Statelor Unite de a vinde Japoniei sisteme antibalistice de tip Aegis. Maria 
Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe, a explicat că elementele antirachetă din Japonia 
sunt parte a planului SUA de a crea un "sistem antibalistic global". Moscova susţine că instalaţiile antirachetă ale 
Statelor Unite au dublă utilitate, defensivă şi ofensivă. 
În septembrie 2017, Administraţia Vladimir Putin a îndemnat Statele Unite să revină la respectarea Tratatului 
forţelor nucleare intermediare (INF). "Avem o serie de solicitări pentru Statele Unite şi le transmitem în mod clar. 
Principala noastră solicitare adresată Statelor Unite este să revină la respectarea Tratatului Forţelor Nucleare 
Intermediare, pe care îl încalcă prin instalarea sistemelor antirachetă Aegis pentru uz terestru în România şi prin 
planul de a le instala în Polonia. Aceste sisteme sunt de uz dublu, putând fi folosite atât antibalistic, cât şi pentru 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
atacuri cu rachete de croazieră; instalarea acestor sisteme este interzisă de Tratatul INF", afirma în septembrie 
2017 Serghei Riabkov, adjunct al ministrului rus de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
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